
Protokół Nr    59/2022 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Samorządowej oraz Komisji ds. Rodziny  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

w dniu  27 grudnia 2022  r. 
 

Obrady Komisji otworzyli: 
 

1) Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – Kamil Kutryba 

oraz 

2) Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – Marek Giemza 
 

stwierdzając quorum na podstawie list obecności (listy obecności w załączeniu). 
 

Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 13.09. 
 

Wobec braku uwag członkowie Komisji Samorządowej oraz Komisji ds. Rodziny 

obradowali według zaproponowanego porządku obrad (porządek w załączeniu). 

 

Ad. I./ Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 30 grudnia 2022 r., w sprawie: 

 

1) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1  

w Ostrowcu Świętokrzyskim (w załączeniu do protokołu) 

 

Na prośbę Radnego D. Kaszuby, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

RM – p. St. Choinka, przedstawił informacje dot. przedmiotowej skargi. Pan Choinka 

poinformował zebranych, że w dniu  26 października 2022 r. do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach wpłynęła skarga z dnia 24 października 2022 r. złożona 

przez Panią Agnieszkę Kochanowicz na działalność Dyrektora Publicznej Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Ostrowcu Świętokrzyskim. Pismem z dnia 2 listopada 2022 r. 

skarga ta została przekazana przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Kielcach  

do Przewodniczącej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego do rozpatrzenia 

według właściwości. Zgodnie z art. 229 pkt 3 Kodeksu postępowania 

administracyjnego organem właściwym do rozpatrywania skarg na kierowników 

gminnych jednostek organizacyjnych jest Rada Miasta. W związku z tym skarga 

została przekazana do rozpatrzenia Radzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Przedmiotowa skarga została zbadana i rozpatrzona w dniu 22 listopada 2022 r. 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, która uznała skargę za bezzasadną. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 



Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

2) przekazania petycji według właściwości, 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Środowiskowy Dom Samopomocy „Przystań” w Ostrowcu Świętokrzyskim  
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 
 

4) wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Bodzechów w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego, 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad systemu taryfowego i opłat 

za przejazdy, uprawnień do samorządowych ulgowych i bezpłatnych przejazdów  

oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego w granicach 

administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin sąsiadujących, 

które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego, 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
6) wprowadzenia programu Ostrowiecka Karta Mieszkańca „OstraKarta”,  
 
Radny Wł. Steczwrócił się z zapytaniem - do obecnego na posiedzeniu komisji 
Wiceprezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – p. D. Smolińskiego, skąd 
pochodzi nazwa w/w programu.Wiceprezydent Smoliński poinformował,  
że przedmiotowy projekt został tak ujęty w „Strategii i Rozwoju Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2021-2030”, w oparciu o Kartę Mieszkańca Ostrowca 
Świętokrzyskiego – „Ostra Karta Tnie Ceny”. Na prośbę radnych: K. Wójcika  
i R. Dydy – Prezydent D. Smoliński  przekazał zebranym, że program ten skierowany 
jest do osób zameldowanych na pobyt stały na terenie Gminy lub zamieszkujących  
na terenie Gminy i rozliczających podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie 
Skarbowym w Ostrowcu Świętokrzyskim ze wskazaniem Gminy, jako miejsca swego 
zamieszkania, bez względu na to, czy osoba ta osiąga dochód. Głównym celem 
programu jest nie tylko poprawa warunków życia mieszkańców Gminy Ostrowiec 



Świętokrzyski poprzez zwiększenie dostępu do usług świadczonych przez gminne 
jednostki organizacyjne i spółki, ale również zwiększenie dostępności do komunikacji 
miejskiej i miejskich obiektów użyteczności publicznej. Program ma charakter 
otwarty, co oznacza możliwość jego rozbudowy. Na zakończenie głos zabrał Radny 
D. Kaszuba i zaproponował, aby zastanowić się nad zmianą nazwy przedmiotowego 
program, by była ona bardziej przyjazna.  
 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 
 

7) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 
 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
8) uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2023 r., 
 
Radny Wł. Stec – zwrócił się z pytaniem, do obecnego na posiedzeniu komisji 
Skarbnika Miasta – p. Sł. Kijaka, czego dotyczą zmiany w przedmiotowym projekcie 
uchwały. Skarbnik odpowiedział, że zmiany w przedstawionym projekcie uchwały 
podyktowane są działaniami gminy, które miały miejsce po 15 listopada 2022 r. ,  
a dotyczyły: podpisania porozumień w zakresie lokalnego transportu zbiorowego  
z gminami sąsiadującymi, doposażenia taboru MZK, rozpoczęcia budowy łącznika  
ul. Nowotrzeciaków, wprowadzenia do projektu budżetu nowych inwestycji. Skarbnik 
dodał również, że zmieniają się tylko zadania w budżecie, natomiast cała jego 
konstrukcja pozostaje bez zmian. Następnie głos zabrał Radny M. Giemza,  
który poprosił Pana Sł. Kijaka o szersze omówienie §16 w/w projektu uchwały 
odnośnie „określenia maksymalnej wysokości pożyczek udzielanych w 2023 r.  
na okres nie przekraczający roku budżetowego do kwoty 10.000.000 zł.”Skarbnik 
odpowiedział, że pożyczki te przewidziane są dla jednostek gminnych, które 
potrzebowałyby wsparcia finansowego  w trudnym momencie swojej działalności. 
Pożyczka będzie musiała być spłacona w danym roku, nie będzie przechodziła  
na lata kolejne. Nikt oprócz jednostek gminnych nie będzie mógł skorzystać  
z tej formy wsparcia. Pieniądze na to działanie zawarte są w budżecie miasta,  
jako „wolne środki”. Na tym dyskusję zakończono. 
 
Komisja Samorządowa RM stosunkiem głosów: 6 – za, przy braku głosów 
przeciwnych i jednym głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 
 
Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem głosów: 5 – za, przy braku głosów 
przeciwnych i jednym głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 
 
9) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 
2023 – 2029, 
 



Komisja Samorządowa RM stosunkiem głosów: 6 – za, przy braku głosów 
przeciwnych i jednym głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 
 

Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem głosów: 5 – za, przy braku głosów 

przeciwnych i jednym głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

10) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego 

– Zakład Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
11) udzielenia dotacji celowej dla gminy Bodzechów, 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
12) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 
 
Naczelnik Wydziału Ekologii i Infrastruktury UM – p. Piotr Mazik, poinformował 
członków komisji, że podjęcie przedmiotowej uchwały przez Radę Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego pozwoli Prezydentowi Miasta na zawarcie umowy i udzielenie 
pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego, w następującymzakresie:  
1) utrzymanie letnie i zimowe nawierzchni chodników, ścieżek rowerowych w pasach 
drogowych dróg powiatowych zlokalizowanych w granicach administracyjnych miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego, 2) utrzymanie kanalizacji deszczowej w pasach 
drogowych dróg powiatowych zlokalizowanych w granicach administracyjnych miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego, 3) utrzymanie zieleni i czystości w pasach drogowych 
dróg powiatowych zlokalizowanych w granicach administracyjnych miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego, 4) usuwanie dzikich wysypisk i padniętych zwierząt z pasów 
drogowych dróg powiatowych zlokalizowanych w granicach administracyjnych miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego”. Naczelnik P. Mazik powiedział również, że Gmina 
Ostrowiec Świętokrzyski zapewni – na ten cel - w budżecie na rok 2023 środki 
finansowe w kwocie 850 000,00 zł.  
 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 
13) zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2023 r. 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do protokołu) 

 



Ad. II/ Sprawy różne. 

 

Nie zgłoszono żadnych spraw w przedmiotowym punkcie. 
 
Na tym zakończono wspólne posiedzenie komisji o godz. 13.47 

 
Przewodniczyli: 

 
Przewodniczący Komisji Samorządowej RM– Kamil Kutryba 

 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM– Marek Giemza 

 

Protokołowała: Eliza Kaniewska 


